



المؤمن الناجح

- ❖ يتكلم إنجيل الأحد الأول من الصوم عن عدم القلق علي الخبز وإحتياجات الجسد.
- ❖ لذلك يأتي إنجيل الأحد الثاني فيعرض لنا ثلاث إختبارات إجتازها الرب يسوع - أولها إختبار أو سؤال عن الخبز أيضاً أو عن موقفنا عامة من إحتياجات الجسد - وثانيها عن موقفنا من الآخرين وثالثها عن موقفنا من الله.
- ❖ ونحن عامة نخاف من الإختبارات أو التجارب أو الإمتحانات - وكثيراً ما نقلق في بداية الصوم متوقعين أن تحدث لنا تجارب من أي نوع.
- ❖ لذلك أعرض عليكم بنعمة الله ما تقوله كلمة الله بشأن التجارب لكي لا نقلق بشأنها.
- ❖ فهو أولاً يوصينا أن نصلي لكي لا ندخل في التجارب ويوضح القديس الكيرلسي معني الكلام في أحد الصلوات قائلاً "لا ندخل أحداً منا في تجربة هذه التي لا نستطيع أن نحتلمها من أجل ضعفنا" وكما يقول معلمنا بولس "لا يدعكم تجربون فوق ما تستطيعون" كما يقول أيضاً "لم تصبكم تجربة إلا بشرية" فكلها تجارب محتملة.
- ❖ ثانياً هو يعدنا بأن يحفظنا من التجارب التي فوق طاقتنا "سأحفظك من ساعة التجربة العتيدة أن تأتي علي العالم كله".
- ❖ ثالثاً إذا سمح لنا بتجربة فهو أيضاً ينفذنا منها "يعلم الرب أن ينفذ الأتقياء من التجربة".
- ❖ رابعاً فإذا كنا في وسط التجربة فإنه يشجعنا قائلاً "طوبى للرجل الذي يحتمل التجربة".
- ❖ خامساً فإذا ثبتنا في التجربة يقول لنا الرب "أنتم الذين ثبتتم معي في تجاربي أجعل لكم ملكوتاً".
- ❖ ثم يأتي أخيراً ويكشف عن عيوننا لنراه معنا في وسط التجارب "مجرب في كل شيء مثلنا" وأيضاً "لأنه فيما هو قد تألم مجرباً يقدر أن يعين المجربين"، فماذا نطلب أكثر من هذا؟

The successful faithful

- ❖ The Gospel of the first Sunday of the great lent speaks about not worrying for bread or other worries of flesh.
- ❖ So, the second Sunday reading demonstrates for us three tests which the Lord Jesus went through: the first about bread also, or about our stand from the needs of flesh; the second is about our stand from others; the third is about our stand from God.
- ❖ Usually, we fear tests, trials or exams. Every time we get into fasting days, we worry about being exposed to trials or temptations.
- ❖ So, with the grace of God, I shall tell you what the word of God says about trials, that we may not worry about them..
- ❖ First, He gave us a commandment to pray "**Do not lead us into temptation**". The liturgy of St. Cyril clarifies the meaning "do not lead anyone of us into temptation; this which we cannot bear because of our weakness". And as St. Paul said "**God will not allow you to be tempted beyond what you are able**". And also "**No temptation has overtaken you except such as is common to man**".
- ❖ Second, He promises to keep us from any temptation over our ability "**I will also keep you from the hour of trial which shall come upon the whole world**".
- ❖ Third, if He permits any trial "**The Lord knows how to deliver the godly out of temptation**".
- ❖ Fourth, if we are in the midst of a trial, He encourages us saying "**Blessed is the man who endures temptation**".
- ❖ Fifth, if we stand steadfast in the trial, He says "**You who have continued with Me in My trials, I bestow upon you a kingdom**".
- ❖ Lastly, He reveals to us Himself standing with us in the midst of trials "**He was in all points tempted as we are**", and also "**For in that He Himself has suffered, being tempted He is able to aid those who are tempted**" what do we ask more than that?

